
Protokół Nr XL/17
z sesji Rady Miejskiej

odbytej w dniu 28 kwietnia 2017 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 900 w sali konferencyjnej Ratusza, na Placu
Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady czterdziestej sesji Rady Miejskiej VII kadencji.          
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Zastępcę Burmistrza, zaproszonych gości.  

Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, co wobec ustawowego
składu  rady wynoszącego  15  osób,  stanowi  kworum  pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych
uchwał. 

Lista obecności - stanowi załącznik Nr 1

 Porządek obrad przedstawiał się następująco:
1.   Otwarcie obrad.
2.   Powołanie sekretarza sesji.
3.   Podjęcie uchwał w sprawach:
1/   zmian w budżecie gminy w roku 2017;
2/   zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury pod nazwą Biblioteka Publiczna

w Bystrzycy Kłodzkiej;
3/   zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury pod nazwą Muzeum  

Filumenistyczne w Bystrzycy Kłodzkiej;
4/   zatwierdzenia  rocznego sprawozdania  finansowego instytucji  kultury pod nazwą Miejsko Gminny

Ośrodek Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej;
5/   przystąpienia Gminy Bystrzyca Kłodzka do Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych RP;
6/  przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla

części miasta Bystrzyca Kłodzka.
4.  Sprawozdanie z realizacji  rocznego programu współpracy gminy z organizacjami pozarządowymi

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2016. 
5.   Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej                           

i demograficznej.
6.    Sprawozdania z pracy komisji stałych za rok 2016.
7.    Zatwierdzenie protokołu z sesji.
8.    Informacje Burmistrza.
9.    Zapytania radnych.
10.  Informacje Przewodniczącego Rady.
11.  Sprawy różne i wolne wnioski.
12.  Zamknięcie obrad.   

Zastępca Burmistrza zgłosiła wniosek, aby w porządku obrad uwzględnić projekt uchwały w sprawie
włączenia Szkoły Podstawowej  nr  1 im. gen.  Józefa Bema w Bystrzycy Kłodzkiej  do Zespołu Szkół
Ogólnokształcących w Bystrzycy Kłodzkiej i poprosiła,  aby ten projekt uchwały był  procedowany jako
pierwszy, z uwagi na fakt, że na sali są obecne władze ZSO a dzisiaj w Liceum Ogólnokształcącym jest
zakończenie roku szkolnego i rozdanie świadectw.

Rada w obecności  14 radnych,  w głosowaniu jawnym 14 głosami za jednogłośnie  wniosek przyjęła.
Przedmiotowy projekt uchwały został dodany do porządku obrad w pkt 3 ppkt 1.

  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji 
Przewodniczący  Rady przystąpił  do  realizacji  punktu  –  „Powołanie  sekretarza  sesji”
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił radny – Leszek Stróż.
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję.

Za  wyborem  sekretarza  sesji  w  osobie  radnego  Leszka  Stróża  w  głosowaniu  wzięło  udział
14 radnych, za oddano 14 głosów, jednogłośnie.   

Przewodniczący Rady przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny być na
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piśmie. 

Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach.
1/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej nr 1
im.  gen.  Józefa  Bema  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  do  Zespołu  Szkół  Ogólnokształcących  w  Bystrzycy
Kłodzkiej.
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że § 1 przedmiotowej uchwały stanowi, że z dniem 1 września
2017 roku do Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Bystrzycy Kłodzkiej włącza się Szkołę Podstawową
nr 1 im. gen. Józefa Bema w Bystrzycy Kłodzkiej. § 2 stanowi, że z dniem 1 września 2017 roku w skład
Zespołu  Szkół  Ogólnokształcących  w Bystrzycy  Kłodzkiej  będą  wchodzić:  Szkoła  Podstawowa  nr  1
im. gen. Józefa Bema w Bystrzycy Kłodzkiej, Gimnazjum nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi i Oddziałami
Sportowymi im. Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Bystrzycy Kłodzkiej, I Liceum Ogólnokształcące im.
Powstańców  Śląskich  w  Bystrzycy  Kłodzkiej,  Liceum  Ogólnokształcące  dla  Dorosłych  w  Bystrzycy
Kłodzkiej, Szkoła Policealna dla Dorosłych Nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej. § 3 ust. 1 stanowi,  że Zespół
Szkół  Ogólnokształcących  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  przejmuje  wszelkie  należności  i  zobowiązania
włączonej jednostki. § 3 ust. 2 stanowi, że majątek włączonej jednostki stanie się w całości majątkiem
Zespołu  Szkół  Ogólnokształcących  w  Bystrzycy  Kłodzkiej.  §  4  stanowi,  że  pracownicy  Szkoły
Podstawowej nr 1 im. gen. Józefa Bema w Bystrzycy Kłodzkiej stają się z dniem 1 września 2017 r.
pracownikami Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że przedmiotowy projekt uchwały jest wynikiem czteromiesięcznej
pracy w związku ze zmianą ustawy dotyczącą systemu oświaty. Szkoła Podstawowa Nr 1 w Bystrzycy
Kłodzkiej funkcjonuje jako samodzielna jednostka w budynku położonym przy ulicy Wojska Polskiego,
który jest oddalony od siedziby Zespołu Szkół Ogólnokształcących ok. 250 metrów. W roku szkolnym
2016/2017 uczęszcza do niej 311 uczniów tj. 14 oddziałów, natomiast do ZSO uczęszcza 459 uczniów,
z czego 301 to uczniowie Gimnazjum a 158 to uczniowie I Liceum Ogólnokształcącego w Bystrzycy
Kłodzkiej. W Szkole Policealnej aktualnie jest 15 słuchaczy, którzy zakończą edukację w czerwcu 2017
roku. W związku ze zmianą ustroju szkolnego a więc procesem wygaszania gimnazjum w kolejnym roku
szkolnym 2017/2018 prognozowany jest wzrost liczby oddziałów w szkole podstawowej do 16, w roku
szkolnym  2018/2019  do  19  oddziałów,  czyli  405  uczniów  oraz  do  20  oddziałów  w  roku  szkolnym
2019/2020  przy  417  uczniach.   Włączenie  SP  nr  1  do  ZSO  spowoduje,  że  zachowana  zostanie
odrębność  lokalowa  Szkoły  Podstawowej  Nr  1  a  uczniowie  szkoły  podstawowej  będą  korzystać
z  wyposażonych  gabinetów  usytuowanych  w  Liceum  Ogólnokształcącym.  Szkoły  będą  działać  pod
kierownictwem jednego dyrektora  a dwóch wicedyrektorów, w tym  jeden wicedyrektor wygaszanego
Gimnazjum, drugi wicedyrektor  Szkoły  Podstawowej  Nr 1.  To rozwiązanie  pozwoli  zmniejszyć  skutki
społeczne związane z wygaszaniem gimnazjum przy jednoczesnym zaspokojeniu potrzeb edukacyjnych
uczniów ośmioletniej szkoły podstawowej. Szkoła, która powstanie wzbogaci ofertę edukacyjną Gminy
Bystrzyca Kłodzka. Powiedziała, że związki zawodowe otrzymały zawiadomienie a gmina otrzymała od
związków jedną pozytywną opinię.
Agnieszka  Jędrak –  poinformowała,  że  Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  na posiedzeniu  w dniu
26 kwietnia 2016 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej
nr 1 im. gen. Józefa Bema w Bystrzycy Kłodzkiej do Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Bystrzycy
Kłodzkiej. (6 za, przy 2 wstrzymujących się)
Mieczysław Kamiński  – powiedział, że podjęcie dzisiejszej uchwały jest konsekwencją uchwały Rady
Powiatu Kłodzkiego, która przekazuje Gminie do prowadzenia Zespół Szkół Ogólnokształcących z dnia
10 marca 2017 roku i konsekwencją podjęcia uchwały przez Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia
13  marca  2017  roku  w  sprawie  przejęcia  od  Powiatu  Kłodzkiego  do  dalszego  prowadzenia  szkół
wchodzących  w  skład  Zespołu  Szkół  Ogólnokształcących  w  Bystrzycy  Kłodzkiej.  Powiedział,  że
w momencie podjęcia tej uchwały od 1 września 2017 roku nie będzie odrębnej Szkoły Podstawowej
Nr  1,  odrębna  to  jest  dzisiaj,  a  od  1  września  2017  roku  będzie  to  jeden  Zespół  Szkół
Ogólnokształcących w skład której wejdą wymienione wcześniej szkoły. Jest to konsekwencja działania
i woli Rady Miejskiej, żeby ratować szkoły ponadgimnazjalne w związku z takimi czy innymi zakusami
Starostwa Powiatowego w Kłodzku. Powiedział, że w sprawach różnych poruszy temat Zespołu Szkół
Ponadgimnazjalnych i być może uda się sformułować jakiś wniosek, gdyż nie można stać i czekać, aż
zlikwidują  Gminie  Zespół  Szkół  Ponadgimnazjalnych,  gdyż  Starostwo  dało  nabór  na  jedną  klasę
pierwszą a to jest typowe działanie dążące do likwidacji szkoły. Powiedział, że radni uratują jedną szkołę
a  druga  w  międzyczasie  zniknie.  Działania  radnych  są  po  to,  żeby  uratować  dwie  szkoły
ponadgimnazjalne w Bystrzycy Kłodzkiej. Podkreślił, że nie rozumie postawy nauczycieli, którzy mówią,

2



że sprawa ich nie dotyczy, bo to jest inna szkoła. Radni, którzy odpowiadają za całą gminę powinni dbać
o dwie szkoły ponadgimnazjalne. Podjęcie dzisiejszej uchwały jest formalnością i nie ma co tu specjalnie
dyskutować. Zapytał, czy jest już zawarte porozumienie ze Starostwem? I następnie dodał, że na bazie
tej uchwały zostanie zawarte porozumienie, które będzie określało szczegóły przejęcia. Powiedział, że
podjęcie uchwały jest zasadne, gdyż ratuje się w ten sposób Zespół Szkół Ogólnokształcących a cztery
szkoły, które wchodzą  w jego skład będą mogły w miarę normalnie funkcjonować, choć niektóre to są
tylko  na papierze,  bo dla  pracujących  nie  ma klas,  ale  być  może kiedyś  będą.  Życzył  powodzenia
i powiedział, że wszyscy radni będą za podjęciem przedmiotowej uchwały.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że porozumienie jest podpisane natomiast ten projekt uchwały,
który jest obecnie procedowany był również rozpatrywany przez Kuratora Oświaty.
Krystyna Magierowska-Kasza –  dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących –  powiedziała, że chce
podziękować  radnym  za  zaangażowanie  i  pełne  zrozumienie  oraz  pragnie  zapewnić,  że  mimo,  że
Szkoła Podstawowa Nr 1 będzie w Zespole to nie będzie w żaden sposób marginalizowana. Wszystkie
zadania,  które  są  w obecnym  statucie  szkoły  będą  także  zawarte  w przyszłym  wspólnym  statucie.
Wszystko co będzie przygotowane na przyszły rok będzie robione wspólnie z radą pedagogiczną Szkoły
Podstawowej  Nr  1  zatem  nie  będzie  żadnych  nieporozumień,  a  rady  pedagogiczne  ostatecznie
zdecydują,  czy będzie jedna wspólna rada czy też dwie odrębne rady pedagogiczne,  gdyż przepisy
prawa dopuszczają w tej kwestii dowolność. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 wstrzymujących się podjęła:

Uchwałę Nr XL/319/17
w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej nr 1 im. gen. Józefa Bema 

w Bystrzycy Kłodzkiej do Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Bystrzycy Kłodzkiej

2/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017.
Skarbnik  – poinformowała, że projekt uchwały jest z autopoprawką wniesioną do pierwotnego projektu
uchwały na Komisji Budżetu i Finansów polegającą na wprowadzeniu po stronie wydatków dodatkowego
zadania, na które Gmina ma możliwość pozyskania środków zewnętrznych z Urzędu Marszałkowskiego
na budowę wiaty drewnianej w Międzygórzu wraz z  zakupem i montażem urządzeń siłowni zewnętrznej.
Zadanie to jest wycenione na 250 tys. zł i jest możliwość pozyskania 60% wartości tego zadania. Wraz
z  wnioskiem  do  18  maja  br.  musi  pójść  zabezpieczenie  zadania  w  budżecie.  Po  autopoprawce
planowane dochody budżetowe zwiększa się o kwotę 318 598,00 zł i o taką samą kwotę zwiększa się
planowane  wydatki  budżetowe.  W  związku  ze  zmianami  po  stronie  wydatków  zachodzą  zmiany
w zał.  nr 3 – Wykazie zadań inwestycyjnych na 2017 rok oraz z w zał.  nr 5 – Funduszu sołeckim.
Po wprowadzonych zmianach budżet gminy będzie wynosił:

1. plan dochodów    -    68 856 077,74 zł
2. plan wydatków     -    82 403 577,74 zł
3. deficyt                  -    13 647 500,00 zł
4. plan przychodów  -   17 200 000,00 zł
5. plan rozchodów    -     3 552 500,00 zł

Po czym szczegółowo omówiła zmiany wynikające z projektu uchwały.
Janusz Gałan –  poinformował,  że Komisja Budżetu  i  Finansów na posiedzeniu  w dniu  27 kwietnia
2017 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian w budżecie gminy na
rok 2017. (9 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że w załączniku nr 3 nie może doliczyć się tej zmiany. Zmiana 
wynosi 140 350,00 zł a na zmianie planu zmiana jest niższa.
Skarbnik   –  poinformowała,  że to wynika  z faktu,  że autopoprawka nie jest  jeszcze naniesiona do
projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:

Uchwałę Nr XL/320/17
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017 
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3/  Przewodniczący  Rady  -  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania finansowego instytucji kultury pod nazwą Biblioteka Publiczna w Bystrzycy Kłodzkiej za
rok 2016.
Zastępca  Burmistrza –  przedstawiła  projekt  uchwały.  Powiedziała,  że  na  sali  znajdują  się
przedstawiciele instytucji kultury, którzy w razie potrzeby odpowiedzą na pytania.
Janusz Gałan –  poinformował,  że Komisja Budżetu  i  Finansów na posiedzeniu  w dniu  27 kwietnia
2017 r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady Miejskiej  w sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania finansowego instytucji kultury Biblioteki Publicznej. (10 za, przy 1 wstrzymującym się).
Mieczysław Kamiński  – powiedział,  że interesuje go umorzenie zbiorów bibliotecznych,  gdyż jest to
bardzo duża kwota 595 927 zł i poprosił o informację w tym temacie.
Robert  Duma  –  dyrektor  Biblioteki  Publicznej –  powiedział,  że  wprowadzenie  systemu  MAC+
porządkuje i reguluje system ewidencjonowania zbiorów bibliotecznych i księgowania pewnych materii.
Wraz  z  siedmioma  filiami  od  stycznia  2016  roku  zostało  to  wszystko  wprowadzone  i  system
elektroniczny porządkuje te dane. Wszystkie filie prowadzą inwentaryzacje, regularnie porządkują zbiory
i trzeba to wykazywać w taki a nie inny sposób. Powiedział, że kwota może się wydawać duża natomiast
nie przedstawia to jakiejś wybitnej materii a w systemie elektronicznym wszystko jest ewidencjonowane.
Z racji tego, że Biblioteka w Bystrzycy Kłodzkiej jako pierwsza przystąpiła do programu MAC+ to teraz
jest w pilotażowym programie praw autorskich jako jedna z 16 bibliotek w kraju z uwagi na fakt, że ten
system  w  naszym  kraju  nie  jest  jeszcze  ostatecznie  uregulowany.  Księgozbiór  w  bibliotece  jest
systematycznie zasilany, oprócz zakupów własnych, wsparcia z Biblioteki Narodowej jest uczestnictwo
w  Narodowym  Programie  Czytelnictwa.  Biblioteka  ma  niepisaną  umowę  z  Dolnośląską  Biblioteką
Publiczną z dwoma filiami, gdzie nowe książki wycofywane od nich trafiają do Bystrzycy Kłodzkiej. Jest
to  kilkaset  pozycji  w  ciągu  roku,  które  przywozi  się  samochodem  prywatnym  przy  okazji  jakiejś
konferencji  jest  to  następnie  wykazywane  w  sprawozdaniach.  Gdyby  chcieć  to  wycenić  to  jest  to
kolejnych  kilkadziesiąt  tysięcy  złotych.  Powiedział,  że  ostatnie  zasilenie  to  współpraca  z  Instytutem
Pamięci Narodowej oddział  Wrocław co kwartał biblioteka otrzymuje z Instytutu kilkadziesiąt nowych,
badawczych pozycji i zaprosił w związku z tym radnego Kamińskiego do odwiedzenia Biblioteki. Portal
Legimi to 18 tys. książek w formie elektronicznej.
Mieczysław Kamiński –  poprosił Pana Roberta Dumę, aby się bardzo zaangażował i przejął chociaż
część zbiorów Biblioteki  Pedagogicznej,  która ma zostać zlikwidowana z końcem czerwca br.  Radny
chciałby, aby zbiory z likwidowanej biblioteki zostały w Bystrzycy Kłodzkiej, gdyż istnieje obawa, że te
zbiory gdzieś się rozejdą a mieszkańcy Bystrzycy Kłodzkiej będą pozbawieni „ważnego instrumentu”.
W  tej  bibliotece  jest  wiele  zbiorów  wartościowych,  które  można  by  przekazać  szkołom,  gdyż  jak
powiedział Biblioteka Publiczna nie ma miejsca.
Robert  Duma  –  powiedział,  że  temat  Biblioteki  Pedagogicznej  zna  od  wielu  lat,  gdyż  ten  wątek
likwidacyjny  był  odkładany od kilku  lat.  Powiedział,  że zbiory powinny zostać na miejscu i  trafić  do
bibliotek  szkół  ponadgimnazjalnych  w Gminie.  Powiedział,  że  nie  wie  czy  szkoły  zechcą  je  przyjąć
i  skorzystają  z  tego,  natomiast  należałoby te placówki  zmobilizować  do tego,  aby się  tego zadania
podjęły.  Powodem likwidacji  Biblioteki  Pedagogicznej jest coroczne zmniejszanie dotacji  przez Urząd
Marszałkowski i ciągłe dokładanie środków przez Powiat. Od kilku lat biblioteka z uwagi na brak środków
finansowych nie kupowała nowości wydawniczych.
Skarbnik  – powiedziała,  że  wartość  umorzona  to  595  tys.  zł.  Zasady umarzania  majątku  trwałego
wynikają z ustawy o rachunkowości, przepisów wykonawczych do niej. Książki te mogą jeszcze długo
służyć, ale ich wartość rynkowa jest inna niż ta wartość umorzona.
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział  że  to  rozumie  i  poprosił  o  to,  aby  pamiętać  o  Bibliotece
Pedagogicznej bo to jest zasługa częściowa Powiatu, że tej biblioteki  nie będzie. Powiedział,  że nie
będzie rozwijał tego tematu i podkreślił, że zakupy książek tam były i nie było tak źle, żeby nie było tam
pewnych nowości kupowanych. Nowości były kupowane. Zapytał czy zobowiązania Biblioteki Publicznej
z 2016 roku w kwocie 19 398 zł zostały już uregulowane?
Robert Duma – odpowiedział, że tak.
Mieczysław Kamiński –  zapytał co się kryje pod zapisem pozostałe przychody operacyjne, dochody
własne w kwocie 19 452 zł?
Robert Duma – odpowiedział, że są to kwoty uzyskane z wynajmu pomieszczenia na sklepik mięsny na
Osiedlu  Szkolnym,  który  powstał  dzięki  zmniejszeniu  powierzchni  filii  biblioteki.  Jest  to  najbardziej
aktywna filia biblioteki, przy której działa Klub aktywny czytającego seniora, który spotyka się regularnie
co  dwa  tygodnie.  Podziękował  Sołtysowi  Osiedla  Szkolnego  Panu  Dariuszowi  Piotrowskiemu,  który
swoimi działaniami wspiera działania Filii Biblioteki na Osiedlu Szkolnym.
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Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XL/321/17
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury pod nazwą

Biblioteka Publiczna w Bystrzycy Kłodzkiej za rok 2016

4/  Przewodniczący Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania finansowego instytucji kultury pod nazwą Muzeum Filumenistyczne w Bystrzycy Kłodzkiej
za rok 2016.
Zastępca Burmistrza  – przedstawiła  projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.
Janusz Gałan –  poinformował,  że Komisja Budżetu  i  Finansów na posiedzeniu  w dniu  27 kwietnia
2017 r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady Miejskiej  w sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania finansowego instytucji kultury Muzeum Filumenistycznego. (10 za, przy 1 wstrzymującym
się)
Mieczysław  Kamiński  –  zapytał  czy  zobowiązania,  które  były  na  dzień  31.12.2016  r.  w  kwocie
18 318,27 zł zostały zrealizowane? Zapytał, dlaczego jest tak, że przez te zobowiązania jednostka się
nie bilansuje?
Urszula Jarząb – główna księgowa Muzeum Filumenistycznego – powiedziała, że zobowiązania zostały
zrealizowane a są to głównie zobowiązania z tytułu składek ZUS i podatków, które są płatne ZUS do
15 stycznia 2017 r. a do 20 stycznia 2017 r. jest płacony podatek i te zobowiązania zostały uregulowane
terminowo. Pozostałe zobowiązania to faktury z terminem płatności po nowym roku z datą styczniową,
które również zostały uregulowane w terminie wynikającym z faktur. Zakup zapałek ma dłuższy termin
płatności niekiedy 90 dni a więc faktury płaci się w lutym czy marcu w zależności od terminu zakupu
towarów.
Mieczysław Kamiński – zapytał czy Muzeum ubiega się o zwrot podatku VAT?
Urszula  Jarząb – powiedziała,  że  Muzeum nie  ubiega  się  o  zwrot  podatku VAT,  gdyż  rozlicza go
w następnym okresie,  kiedy jest zwiększony ruch turystyczny.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XL/322/17
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury

pod nazwą Muzeum Filumenistyczne w Bystrzycy Kłodzkiej za rok 2016

5/  Przewodniczący Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania finansowego instytucji kultury pod nazwą Miejsko Gminny Ośrodek Kultury w Bystrzycy
Kłodzkiej za rok 2016.
Zastępca Burmistrza  – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Powiedziała, że na sali
znajduje się Pani Ewelina Walczak, dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej,
która odpowie na ewentualne pytania.
Janusz Gałan –  poinformował,  że Komisja Budżetu  i  Finansów na posiedzeniu  w dniu  27 kwietnia
2017 r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady Miejskiej  w sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania  finansowego  instytucji  kultury  Miejsko  Gminny  Ośrodek  Kultury.  (10  za,  przy
2 wstrzymujących się)
Mieczysław Kamiński  – powiedział, że zobowiązania MGOK na dzień 31.12.2016 r. były największe
i wynosiły 165 549 zł, jeżeli od tego odejmie się ZUS-y i inne zobowiązania, które płaci się w styczniu to
dalej pozostaje duża kwota zobowiązań do zapłacenia i zapytał, jak sytuacja wygląda na dzień dzisiejszy
i dlaczego taka sytuacja wystąpiła, bo te zobowiązania, które przeszły na rok 2017 to aż 5% budżetu? 

Ewelina  Walczak  –  dyrektor  MGOK –  powiedziała,  że  ten  stan  faktyczny,  który  przedstawił  radny
Kamiński wynika ze zobowiązań, które mają związek z ZUS-em, który jest płatny do 15 stycznia 2017 r.
a także z zawartych umów, które posiadały tak długie terminy płatności,  że MGOK był zobowiązany
uregulować je w nowym roku. W kasie w gotówce MGOK posiadał w tym czasie 59 492,95 zł, więc stan
finansowy jednostki został zabezpieczony a wszystkie zobowiązania zostały uregulowane w bieżącym
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roku.
Mieczysław Kamiński – zapytał czy MGOK wyegzekwował swoje należności? 
Ewelina Walczak – odpowiedziała, że większość należności została już wyegzekwowana, gdyż też tam
obowiązywały  terminy  uregulowania  usług  z  tytułu  należności,  zakupów  czy  najmów  wynikające
z dokumentów finansowych.
Mieczysław  Kamiński  – powiedział,  że  w tym roku Biblioteka  Publiczna  miała  jedno  ze słabszych
sprawozdań, ale to wynika pewnie z nieobecności dyrektora, Muzeum Filumenistyczne też ma pewne
braki w sprawozdaniu finansowym, które zawiera takie wyliczenia księgowe, które nie pasują do tego
sprawozdania  natomiast  pełne  sprawozdanie  dał  MGOK i  to  należy  pochwalić,  gdyż  jest  ono  takie
wartościowe i dokładne. 
Ewelina Walczak – podziękowała.
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XL/323/17
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury 
pod nazwą Miejsko Gminny Ośrodek Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej za rok 2016

6/  Przewodniczący  Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy
Bystrzyca Kłodzka do Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych Rzeczypospolitej Polskiej.
Zastępca Burmistrza  – poinformowała, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Bystrzyca
Kłodzka  do  Stowarzyszenia  Gmin  Uzdrowiskowych  Rzeczypospolitej  Polskiej  jest  wynikiem  woli
Radnych Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej. Komisja Budżetu i Finansów w dniu 29 marca 2017 r.
wyraziła  wolę  przystąpienia  Gminy  Bystrzyca  Kłodzka  do  Stowarzyszenia  Gmin  Uzdrowiskowych
Rzeczypospolitej Polskiej. Głosowano jednogłośnie. 
Zastępca Burmistrza  – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Powiedziała, że wiadomo,
że jeżeli gminy uzdrowiskowe są w takim stowarzyszeniu to mają większą moc sprawczą, mogą walczyć
o wspólne sprawy i mają wyższe przełożenie jeżeli chodzi o parlament. 
Janusz Gałan – poinformował,  że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 27 kwietnia
2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie  przystąpienia  Gminy
Bystrzyca  Kłodzka  do  Stowarzyszenia  Gmin  Uzdrowiskowych  Rzeczypospolitej  Polskiej.
(8 za, jednogłośnie)
Mieczysław  Kamiński –  powiedział,  że  z  tego  co pamięta  to  Gmina Bystrzyca  Kłodzka  należy  do
Związku  Miast  Polskich,  Związku  Gmin  Wiejskich  RP  teraz  będzie  Stowarzyszenie  Gmin
Uzdrowiskowych RP i teraz ma taką uwagę, że radni powinni mieć informacje na temat udziału gminy
w stowarzyszeniach, co tam się dzieje. Radny poprosił o taką informację o tej współpracy. Powiedział,
że jeżeli chodzi o Stowarzyszenie Gmin Uzdrowiskowych to Gmina Bystrzyca Kłodzka nie jest gminą
uzdrowiskową tylko miejscowość Długopole Zdrój jest uzdrowiskiem. W przeciwieństwie do typowych
gmin uzdrowiskowych, których teren w całości jest gminą uzdrowiskową. Powiedział, że pomimo tego,
że są różne zakusy, aby ograniczyć ilość uzdrowisk, jest więcej obowiązków niż korzyści  to dobrze jest
należeć do Stowarzyszenia, bo wspólnie można więcej zdziałać. Jak Gmina Bystrzyca Kłodzka przystąpi
do Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych to będzie miała większe możliwości działania. Kudowa Zdrój
też ma przystąpić. Będzie 40 Gmin Uzdrowiskowych w Polsce, w tym również Gmina Bystrzyca Kłodzka.
Zdaniem radnego jest to zasadne, gdyż gminy mogą walczyć o prawa lub o zachowanie obecnych praw.
Dariusz  Piotrowski  –  powiedział,  że  chce,  podobnie  jak  radny  Kamiński,  aby  pod  koniec  roku
przedstawić jakąś taką krótką informację, jakie korzyści ma Gmina z przystąpienia do Stowarzyszenia.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XL/324/17
w sprawie przystąpienia Gminy Bystrzyca Kłodzka do Stowarzyszenia 

Gmin Uzdrowiskowych Rzeczypospolitej Polskiej

7/  Przewodniczący  Rady –  przedstawił  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do
sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  części  miasta
Bystrzyca  Kłodzka  obejmującej  dzielnicę  staromiejską  miasta  Bystrzyca  Kłodzka  i  tereny  położone

6



między: zabudową mieszkaniową przy ul. Lotników, ul. Odrowąża, ul. 1 Maja, ul. Kłodzkiej,  terenami
kolejowymi,  rzeką  Nysa  Kłodzką,  granicami  własności  Mondi  Packaging  BZWP,  zabudową
mieszkaniową przy ul. CK. Norwida, rzeką Bystrzyca Kłodzka, ul. Krakowską, ul. Kasztanową, granicami
własności  Fabryki  Mebli,  pl.  T.  Kościuszki,  ul.  Wojska  Polskiego,  ul.  J.  Słowackiego,  zabudową
mieszkaniową przy ulicach: H. Sienkiewicza, A. Mickiewicza, K. Świerczewskiego.
Zastępca  Burmistrza –  przedstawiła  projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  po  autopoprawce
polegającej na dodaniu ulicy Orężnej i załącznika nr 3 do niniejszej uchwały.
Władysława Płoch – poinformowała, że Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy na posiedzeniu
w  dniu  25  kwietnia  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części
miasta  Bystrzyca  Kłodzka  obejmującą  dzielnicę  staromiejską  miasta  Bystrzyca  Kłodzka  i  tereny
pozostałe. (5 za, jednogłośnie)
Janusz Gałan – poinformował,  że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 27 kwietnia
2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie  przystąpienia  do
sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  części  miasta
Bystrzyca  Kłodzka  obejmującą  dzielnicę  staromiejską  miasta  Bystrzyca  Kłodzka  i  tereny  pozostałe
z autopoprawką. (8 za, przy 1 wstrzymującym się)
Mieczysław Kamiński  – powiedział, że pierwotnie była uchwała, która dotyczyła tylko ulicy Moniuszki
i  Senatorskiej i ona była jak gdyby niekontrowersyjna, gdyż trzeba było rzeczywiście urealnić zapisy
w planie z przebiegiem ciągów komunikacyjnych. Dodatkowo w planie pojawiła się ulica Orężna i jeżeli
chodzi o tą ulicę to już od 10 lat dyskutuje się na temat przeznaczenia tego placu i tego terenu przy
ul. Orężnej po byłej bazie PGKiM. Kiedyś w gazecie kłodzkiej był taki konkurs na co przeznaczyć ten
teren i większość mieszkańców wypowiedziała się że to powinno być przeznaczone na sport i rekreację.
Powiedział,  że  teraz  jest  wielki  problem  bo  radny  uważa,  że  jeżeli  ten  teren  zostanie  w  planie
przeznaczony na budownictwo  wielorodzinne i  blokowe to Gmina pozbędzie  się ostatniego wolnego
terenu w centrum miasta gdzie można by było zrealizować pewne zadania inwestycyjne, które trzeba
będzie wcześniej czy później zrealizować tzn. drugie boisko treningowe, żeby kluby sportowe i szkoły
w okolicy miały możliwość prowadzenia zajęć wychowania fizycznego, gdyż korzystając z jednej płyty
boiska stale zniszczą je.  Drugie rozwiązanie to budowa basenu krytego nawet,  jeżeli  powstanie  ten
„Delfinek”  a nie  wiadomo czy powstanie  przy Szkole Podstawowej  Nr  2.  Powiedział,  że tą uchwałę
w sprawie przystąpienia radni mogą podjąć, gdyż w trakcie dyskusji grupa mieszkańców czy radnych
może złożyć wniosek o przeznaczenie tego terenu na tereny rekreacyjne, sportowe a nie tereny pod
budownictwo  mieszkaniowe.  Powiedział,  że  pomysłem  Burmistrza  jest  zrealizować  tam  program
„Mieszkanie Plus” wspólnie z Bankiem Gospodarki Krajowej Spółka Nieruchomości i zapytał czy gmina
już  podpisała  porozumienie  z  tym  bankiem?  W Polsce  już  powstają  mieszkania  z  tego  programu.
Zdaniem radnego nie będzie to za bardzo korzystne dla Gminy Bystrzyca Kłodzka. Gmina odda teren
i  nic  więcej  do  „gadania”  nie  będzie  miała  a  powstaną  bloki  mieszkalne  na  tym  terenie.  Problem
mieszkań już występuje stąd są takie dywagacje i taki problem. Powiedział, że specjalnie porusza ten
problem  na  Komisji  i  na  sesji  Rady  Miejskiej,  aby  nie  radni  a  mieszkańcy  Bystrzycy  Kłodzkiej  się
zastanowili co w tym rejonie powinno być. Dzisiejszą uchwałę można podjąć, bo tu się nic nie dzieje a
jeżeli większość mieszkańców byłaby za inną opcją to wówczas i urząd i rada musiałaby zmienić swoje
stanowisko i wpisać tam sport i rekreację. Trzeba pamiętać że w przyszłości, że jak się gmina będzie
rozwijać w mieście to są inne rozwiązania. Radny powiedział, że nie wie czy gmina analizowała inne
miejsca na budownictwo mieszkaniowe np. za Osiedlem Szkolnym,  ale ten teren należy obecnie do
Spółdzielni Mieszkaniowej, ale zdaniem radnego ze Spółdzielnią zawsze można się jakoś dogadać. I ten
teren byłby jak powiedział radny najlepszy pod bloki mieszkalne a nie w dzielnicy willowej na terenie
ulicy  Orężnej.  W chwili  obecnej  jest  taki  śmieszny  zapis  w planie,  że  może  tam być  budownictwo
wielorodzinne, ale w formie willowej i nie można tam budować bloku. Radny powiedział, że dziwi się co
robili  planiści  i  co robiła Rada Miejska,  która jest  najmniej  winna,  bo radni się na tym nie znali,  ale
uchwalili  ten  plan  z  takimi  błędami  jeżeli  chodzi  o  ulicę  Moniuszki  i  Senatorską,  gdyż  ciągi
komunikacyjne, które są tam wyznaczone są kuriozalne.
Przewodniczący Rady – powiedział, że to były lata 1975-1978 i poprosił, aby nie wracać do historii. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XL/325/17
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w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla części miasta Bystrzyca Kłodzka obejmującej dzielnicę staromiejską 

miasta Bystrzyca Kłodzka i tereny położone między: zabudową mieszkaniową przy 
ul. Lotników, ul. Odrowąża, ul. 1 Maja, ul. Kłodzkiej, terenami kolejowymi, rzeką Nysa Kłodzką,
granicami własności Mondi Packaging BZWP, zabudową mieszkaniową przy ul. CK. Norwida,
rzeką Bystrzyca Kłodzka, ul. Krakowską, ul. Kasztanową, granicami własności Fabryki Mebli, 

pl. T. Kościuszki, ul. Wojska Polskiego, ul. J. Słowackiego, zabudową mieszkaniową 
przy ulicach: H. Sienkiewicza, A. Mickiewicza, K. Świerczewskiego

Ad.  4.  Sprawozdanie  z  realizacji  rocznego  programu  współpracy  gminy  z  organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2016.
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  w  tym  roku  sprawozdanie  zawiera  także  informacje
o stowarzyszeniach,  które otrzymały  pomoc z budżetu  państwa czyli  z  ministerstwa  pracy i  polityki
społecznej oraz z innych źródeł. Powiedział, że w sprawozdaniu wykazane są zadania np. na str. 14
zadanie Fundacji Odnowa z siedzibą w Kłodzku „Razem dla Wilkanowa” realizowane od 01.09.2016 do
24.06.2017  105  710,00  zł  środki  pozyskane  z  ministerstwa  pracy  i  polityki  społecznej  i  spytał
o szczegóły zadania.
Ewa Koczergo –  Kierownik Wydziału Turystyki i Kultury Fizycznej -  powiedziała że przygotowując to
sprawozdanie starała się rozmawiać z każdym beneficjentem działania, również z tymi, którzy pozyskują
środki zewnętrzne. To zadanie jest realizowane w Zespole Szkół w Wilkanowie. Fundacja zewnętrzna
organizuje dzieciom z terenu Gminy Bystrzyca Kłodzka wyjazdy, działania sportowe i integracyjne.
Mieczysław Kamiński –  powiedział, że Fundacja „Równi choć Różni” pozyskuje setki tysięcy złotych
i są one „przerabiane” na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka i zapytał o pozycję 8 „Szczęśliwi rodzice,
szczęśliwe dzieci”, gdzie to zdanie jest realizowane?
Ewa Koczergo -   powiedziała  że  to  zadanie  jest  realizowane  w  Szkole  Podstawowej  w  Pławnicy
a polega na działaniach międzypokoleniowych a więc jednocześnie w zajęciach planowanych w ramach
projektu uczestniczą osoby starsze, dorośli i dzieci. Są to między innymi wyjazdy, zawody sportowe czy
gotowanie.  Szczegółowe informacje o projekcie  można znaleźć na stronie  internetowej  i  w ostatnim
wydaniu Wiadomości Bystrzyckich.
Mieczysław Kamiński  – powiedział,  że to są duże pieniądze bo aż 335 tys.  zł.  Ponadto Fundacja
pozyskała też 178 tys. na różne kursy dokształcające i zapytał czy widać efekty tego działania?
Agnieszka  Jędrak  -  poinformowała,  że  Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  na  posiedzeniu  w  dniu
26 kwietnia 2017 r. przyjęła sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Gminy Bystrzyca
Kłodzka  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku
publicznego za rok 2016. (8 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że należy na jakieś posiedzenie Komisji zaprosić przedstawiciela
Funduszu  Lokalnego  Masywu  Śnieżnika,  aby  opowiedział  o  prowadzeniu  świetlicy  środowiskowej
w Bystrzycy Kłodzkiej na ul. Słowackiego.
Ewa  Koczergo  –  powiedziała,  że  chciałaby  zorganizować  takie  posiedzenie  Komisji  z  udziałem
organizacji pozarządowych.
Zastępca  Burmistrza  –  powiedziała,  że  ma  do  wglądu  dla  zainteresowanych  osób  sprawozdanie
Funduszu Lokalnego Masywu Śnieżnika z realizacji zadania pn. „Świetlica środowiskowa” po czym je
przedstawiła. 
Agnieszka Jędrak –  powiedziała, że z uwagi na fakt, że jej dziecko korzysta ze świetlicy to wie, że
żadna świetlica w Gminie Bystrzyca Kłodzka nie ma tak bogatej oferty. Świetlica jest bezpłatna i jest
czynna  codziennie  od godz.  12.00 do godz.  18.00.  Jest  tam czas na zabawę,  na odrabianie  lekcji
a wszystko odbywa się pod okiem fachowców.
Marian Adamów -  powiedział, że cieszy się z faktu, że radny Kamiński zauważył pracę Fundacji, gdyż
Pani Dyrektor pisze dużo wniosków i wiele środków pozyskuje, ale nie tylko na samą Pławnicę. Projekt
związany  z  seniorami  jest  na  całą  Gminę  Bystrzyca  Kłodzka.  Strażacy  z  Idzikowa,  Wilkanowa
i z Pławnicy dostali duże środki w ramach projektu na zakup laptopów i komputerów. Poza tym te trzy
miejscowości  dzięki  projektowi  na jesień będą mogły zgłosić  swoje drużyny do związku piłki  nożnej.
Powiedział, że Fundacja pozyskała znaczną sumę pieniędzy, która nie została wyrzucona w błoto tylko
wykorzystana, gdyż jest to pewne wsparcie dla Gminy, gdyż np. wynajmuje się halę w Wilkanowie na
zajęcia i za to się płaci. Powiedział, że Rada Miejska powinna zaprosić Panią Karinę Salitrę, aby sama
opowiedziała o swojej działalności.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że dąży do tego, aby zaprosić wszystkie organizacje pozarządowe,

8



gdyż nie wypada robić selekcji i warto na bieżąco śledzić działania poszczególnych organizacji. Co roku
te sprawozdania  są lepsze i  coraz dokładniejsze,  gdyż w obecnym sprawozdaniu  zostały wykazane
stowarzyszenia nie tylko te, które Gmina dofinansowuje,  ale także inne działające na terenie Gminy
Bystrzyca Kłodzka. Radny podziękował za to sprawozdanie.
Ewa Koczergo – powiedziała, że w przyszłym roku powinno już się odbyć takie spotkanie z udziałem
organizacji pozarządowych.

W związku  z  tym,  że  nie  było  dalszych  pytań  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  Miejska
zapoznała się ze sprawozdaniem z realizacji rocznego programu współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok
2016.

Ad.  5.  Ocena  zasobów  pomocy  społecznej  w  oparciu  o  analizę  lokalnej  sytuacji  społecznej
i demograficznej.
Mieczysław  Kamiński  –  zapytał  jakie  są  największe  braki  w  zasobach  pomocy  społecznej,  aby
właściwie realizować to zadanie?
Małgorzata Kuchejda –  Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej -  powiedziała,  że zgodnie z ustawą
o  pomocy  społecznej  gminy  mają  obowiązek  przygotowania  corocznie  oceny  zasobów  pomocy
społecznej. Ocena wraz z rekomendacjami jest podstawą do planowania budżetu na następny rok. Jest
to narzędzie wprowadzone w 2011 roku i w chwili obecnej nie jest już dostosowane do teraźniejszości,
gdyż nie jest aktualizowane. Największe braki to: zabezpieczenie środków na rzecz osób długotrwale
korzystających z pomocy, rozwój i wprowadzanie nowych form aktywizacji osób powyżej 60 roku życia,
wzrost nakładów na usługi opiekuńcze, zapewnienie całodobowej opieki w domach pomocy społecznej,
umieszczanie osób w domach pomocy społecznej, utrzymywanie działań podejmowanych na rzecz osób
niepełnosprawnych  –  jest  to  zdanie  obowiązkowe  gminy  i  dotyczy  w chwili  obecnej  czterech osób.
Powiedziała,  że  jak  gmina  organizuje  konkurs  na  świetlicę  środowiskową  to  powinna  wpisać  zapis
z  ustawy  o wspieraniu  rodziny,  gdyż  jest  to  zadanie  obowiązkowe,  a  ośrodek na tą  chwilę  nie  ma
świetlicy środowiskowej, gdyż TPD w bieżącym roku nie stanęło do konkursu.
Agnieszka  Jędrak  -  poinformowała,  że  Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  na  posiedzeniu  w  dniu
26  kwietnia  2017  r.  przyjęła  informację  dotyczącą  oceny  zasobów  pomocy  społecznej  w  oparciu
o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. (10 za, jednogłośnie)

W związku  z  tym,  że  nie  było  dalszych  pytań  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  Miejska
zapoznała się z informacją dotyczącą oceny zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej
sytuacji społecznej i demograficznej.

Ad. 6. Sprawozdania z pracy komisji stałych za rok 2016.
Agnieszka Jędrak  –  Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, że Komisja
na  posiedzeniu  w  dniu  31  marca  2017  r.  przyjęła  sprawozdanie  z  pracy  Komisji  za  2016  rok.
(9 za, jednogłośnie)
Janusz  Gałan  –  Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Finansów –  poinformował,  że  Komisja  na
posiedzeniu  w  dniu  29  marca  2017  r.  przyjęła  sprawozdanie  z  pracy  Komisji  za  2016  rok.
(12 za, przy 1 wstrzymującym się) 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformowała,
że Komisja na posiedzeniu w dniu 21 lutego 2017 r.  przyjęła  sprawozdanie z pracy Komisji za rok 2016.
(5 za, jednogłośnie)
Urszula  Kular  –  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej –  poinformowała,  że  Komisja  na  posiedzeniu
w dniu 16 grudnia 2016 r.  przyjęła sprawozdanie z pracy Komisji za rok 2016. (7 za, jednogłośnie) 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że komisje nie są kreatywne, gdyż realizują plan pracy czyli takie
zadania, które wynikają z ustawy natomiast żadna komisja nie bierze się za konkretny problem, który
rozwiązuje i proponuje organowi wykonawczemu do realizacji. Radny proponuje, aby w tym roku jeżeli
pojawi  się  jakiś  problem to  żeby komisja  zajęła  się  nim merytorycznie  a  nie  tylko  zatwierdzała  czy
opiniowała.
Janusz Gałan – powiedział, że wiele rzeczy komisje realizują innych np. na Komisji Budżetu ile było na
temat  spraw  związanych  z  odpadami  komunalnymi  czy  ile  było  spraw  dodatkowych  związanych
z oświatą.
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  podtrzymuje  swoje  stanowisko  z  takim  zastrzeżeniem,  że
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najlepszą  komisją  w  Radzie  Miejskiej  jest  Komisja  Budżetu  i  Finansów  i  powiedział,  że
przewodniczącego tej Komisji tj. Pana Gałana należy pochwalić publicznie, gdyż niektóre tematy zostają
rozwiązane. Powiedział, że mówił ogólnie, że inne Komisje też powinny się włączyć i pewne tematy czy
problemy powinny być rozwiązywane.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że należy pamiętać, że plan pracy Rady Miejskiej i plany pracy
komisji stałych Rady Miejskiej, które są uchwalane przez Radę Miejską na początku każdego roku to są
tylko  stałe  punkty,  które  są punktami ramowymi.  Nie  zdarzyło  się  tak,  aby  komisje  pracowały  tylko
i wyłącznie w zakresie uchwalonych planów pracy. Każda z komisji zawsze realizuje dodatkowe tematy,
które wynikną w trakcie roku czy to ze zmiany ustaw i innych aktów prawnych, jak również problemów,
które dotyczą  bezpośrednio  Gminy.  Powiedziała,  że uważa,  że bardzo duża praca jest  zarówno po
stronie Państwa Radnych, jak i urzędników.

W związku  z  tym,  że  nie  było  dalszych  pytań  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  Miejska
zapoznała się ze sprawozdaniami z pracy komisji stałych za rok 2016.

Ad. 7. Zatwierdzenie protokołu z sesji. 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 
31 marca 2017 r. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący Rady poddał protokół pod głosowanie.
 
Rada w obecności 15 radnych,  w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie  przyjęła protokół
z XXXIX sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 31 marca 2017 r. 

Ad. 8. Informacje Burmistrza.  
1) Gospodarka lokalowa:
- lokale użytkowe przejęte: 0, wytypowane do przetargu: 1,
- lokale użytkowe oddane w najem: w drodze przetargu - 0, w drodze rokowań - 0,
- pozyskane mieszkania: 1,
- przydzielone mieszkania: 2, do remontu kapitalnego - 1, po zakończonym remoncie kapitalnym-2,         

na podstawie wyroku eksmisyjnego - 0.
- zamiany mieszkań: wzajemne (pomiędzy najemcami) - 1, z urzędu - 1.
2) Gospodarka mieniem gminnym:
- sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 6,

•     lokale mieszkalne: 3, budynki (budowle): 0 , nieruchomości zabudowane: 1, 
 lokale użytkowe: 0,
 nieruchomości niezabudowane: grunty rolne - 1, działki budowlane - 0, zamiana - 1, 

darowizna- 0, 
 sprzedaż na rzecz użytkownika wieczystego - 0,

- nabyte nieruchomości gruntowe - 0,
- dzierżawa gruntów rolnych: 37, w tym: grunty rolne: nowe - 20, przedłużenia - 10 ogródki przydomowe: 
nowe - 4, przedłużenia - 10; grunty pod garaże: nowe - 0, przedłużenia – 0; lokale użytkowe: nowe: 0; 
grunty pod parking: nowe - 0; grunty pod reklamy: nowe - 0, grunty pod ogródkami letnimi: nowe - 0, 
przedłużenia - 0, stanowiska handlowe: nowe - 0, przedłużenia - 0, inne – nowe: 0, przedłużenia - 0.
3) Wydane zarządzenia Burmistrza: 36
4) Zgony: 21
5) Urodzenia: 14
Zastępca Burmistrza –  powiedziała,  że spotkania,  które odbyła  Burmistrz  Bystrzycy  Kłodzkiej  Pani
Renata Surma w okresie od 01 kwietnia do 28 kwietnia 2017 r. zostaną przedstawione w następnej
informacji o realizacji  zadań gminy pomiędzy sesjami przedłożonej przez Burmistrza. Powiedziała, że
poinformuje  o  trzech  spotkaniach  w  których  sama  uczestniczyła,  jako  Zastępca  Burmistrza.  Jedno
z ważniejszych spotkań, odbyło się w zakresie Gmin Uzdrowiskowych 13 marca 2017 r. Omawiana była
na spotkaniu sytuacja Gmin Uzdrowiskowych w aspekcie konieczności uzyskania ponownego statusu
uzdrowiska tj.  wykonania wszelkich badań i przygotowania dokumentacji.  Ponadto poruszono sprawy
przede wszystkim środowiskowe a więc walki z zanieczyszczonym powietrzem. Spotkanie to zakończył
apel 10 Prezydentów i Burmistrzów Gmin Uzdrowiskowych Województwa Dolnośląskiego w tej sprawie
do Marszałka i Zarządu Województwa Dolnośląskiego. Następnie odczytała treść apelu. Powiedziała, że
wszystkie gminy uzdrowiskowe powiatu kłodzkiego, w tym Gmina Bystrzyca Kłodzka zrobiły wyliczenie
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jakie  środki  finansowe byłyby  niezbędne  to tego,  aby taka wymiana pieców mogła nastąpić.  Gminy
walczą, aby te środki znalazły się jako odrębna pula dla gmin uzdrowiskowych. Drugie spotkanie odbyło
się w dniu 5 kwietnia 2017 r.  w Zieleńcu. Było to spotkanie pomiędzy Starostą Kłodzkim, Burmistrzem
Miasta  Kłodzka,  Burmistrzem Nowej  Rudy,  Burmistrzem Miasta  i  Gminy Bystrzyca Kłodzka,  Klubem
Biznesu  Ziemi  Kłodzkiej,  Cechem  Rzemiosł  Różnych  i  Małej  Przedsiębiorczości  w  Kłodzku,
Stowarzyszeniem Edukacji i Rozwoju w Krosnowicach oraz Agencją Rozwoju Regionalnego AGROREG
w Nowej Rudzie na którym podpisano umowę ramową powołującą Instytucję Partnerstwa Regionalnego
w  Powiecie  Kłodzkim.  Umowa  ta  nie  niesie  żadnych  obciążeń  finansowych  a  misją  jej  jest
zrównoważony rozwój powiatu kłodzkiego poprzez współpracę partnerską. Po czym omówiła szczegóły
współpracy. Trzecie spotkanie odbyło się w Wałbrzychu i dotyczyło apelu samorządowców dolnośląskich
do rządu i parlamentu w związku z koniecznością przygotowania przez samorząd województwa projektu
tzw. uchwały antysmogowej. Po czym przedstawiła najważniejsze postulaty wynikające z apelu.

Ad. 9. Zapytania radnych.  
Mieczysław Kamiński  -  powiedział, że chce aby radni jeszcze dzisiaj otrzymali opinię prawną radcy
prawnego Pana Marka Ociepy w sprawie tzw. funduszu osiedlowego, gdyż ktoś pokazuje radnym kartkę
mówiąc,  że  ma  opinię  po  czym  mówi  „dwa  zdania”  a  potem  zabiera  i  chowa  kartkę  do  szuflady.
Powiedział,  że to radni mają otrzymać opinię, mają ją przeanalizować i zastanowić się. Poprosił,  aby
opinię prawną skserować. Radny powiedział,  że wczoraj trzy dokumenty go zainteresowały i na jego
wniosek zostały przyniesione a później „zniknęły” z Biura Rady. Oryginały tych dokumentów powinny się
znajdować w biurze rady a nie w Urzędzie Miasta i Gminy, aby radni mogli z nich korzystać. Powiedział,
że jako radny zostaje po sesji i czyta, analizuje materiały i interesuje się różnymi tematami. Podobnie
z protestem mieszkańców z ul. Wojska Polskiego w Bystrzycy Kłodzkiej o którym, jak powiedział radny
dowiedział się podczas sesji Rady Miejskiej a wcześniej ta informacja nie była dostępna. Biuro Rady
stara  się  wysyłać  pocztą  elektroniczną  materiały  np.  autopoprawka  do  uchwały  o  zmianie  planu
miejscowego  została  wysłana  i  radni  mogli  sobie  wydrukować,  aby  być  przygotowani  na  sesję.
Powiedział,  że  te  inne  materiały  gdzieś  „zniknęły”  a  powinny  być  w  Biurze  Rady.  Radnym  należy
dostarczać materiały  nawet  w ostatnim momencie i  wówczas zgodnie  z  umową należy te materiały
skserować wszystkim radnym.
Zastępca Burmistrza – powiedziała, że jeżeli chodzi o ul. Wojska Polskiego w Bystrzycy Kłodzkiej i apel
części  mieszkańców oraz  pismo dzierżawcy  Pana  Niedentala  to  te  dokumenty  wpłynęły  do Urzędu
Miasta i Gminy dzień przed Komisją, zatem formalnie nie przeszły ścieżki do Biura Rady a ich kopie
zostały doniesione przez Pana Majewskiego w trakcie trwania posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów.
Powiedziała, że jedyny dokument, który wczoraj miała w sprawie sprzedaży nieruchomości dotyczącej
Pana T. Bara to dokument pomocniczy, do  którego wczoraj z dobrej woli wgląd otrzymał Pan Kamiński
natomiast  pełna  informacja  wyjaśniająca  trafi  do  radnych  zgodnie  z  przegłosowanym  wnioskiem.
Powiedziała, że nie ma żadnego przeciwwskazania, aby protest części mieszkańców odnośnie garaży
na ul. Wojska Polskiego, został przekazany radnym, gdyż zgodnie z wnioskiem Komisji te garaże nie
powstaną a  wnioski mieszkańców zostały uwzględnione przez Komisję. 
Janusz Gałan – powiedział, że jeżeli chodzi o opinię prawną to radny powiedział, że materiał otrzymał
przed rozpoczęciem Komisji i podczas posiedzenia omówił tę opinię z informacją, że po komisji zostanie
opinia przekazana radnym drogą elektroniczną.

  Ad. 10.  Informacje Przewodniczącego Rady.
  Przewodniczący Rady – powiedział, że do biura rady miejskiej wpłynęła następująca korespondencja: 

 pismo Prezydenta Miasta Wałbrzycha z informacją o spotkaniu, które odbyło się 27.03.2017 r.,
 pismo p. S. Kasprzyk z dnia 08.04.2017 r. z prośbą o wyjaśnienie przedstawionych zagadnień,
 pismo p. T. Piotrowskiego  z prośbą o pozyskanie gości na bal charytatywny Szkoły Muzycznej

II st. w Bystrzycy Kłodzkiej,
 pismo mieszkańców ulicy Leńskiego wraz z podpisami mieszkańców, którzy proponują zmianę

nazwy ulicy na ul. Miodową lub ul. Wiosenną,
 pismo mieszkańców ulicy Świerczewskiego wraz z podpisami mieszkańców, którzy proponują

zmianę nazwy ulicy na ul. Willową,
 pismo  UMiG  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  do

Komendanta Komisariatu Policji w Bystrzycy Kłodzkiej przekazujące wniosek Komisji Rewizyjnej
z dnia 27.03.2017 r. do realizacji,
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 informacja  w sprawie opłaty za mogiłę Pani Michaliny Czaplińskiej na cmentarzu komunalnym
w Bystrzycy Kłodzkiej,

 uchwała Rady Miejskiej  w Kluczborku w sprawie wyrażenia poparcia dla stanowiska Związku
Gmin  Śląska  Opolskiego  wyrażającego  sprzeciw  wobec  zapowiedzi  posła  –  lidera  PiS
wprowadzenia dwukadencyjności liczonej wstecz,

 uchwała Rady Miejskiej w Sławkowie w sprawie poparcia uchwały Rady Gminy Dobrzeń Wielki
dotyczącej przywrócenia granic Gminy Dobrzeń Wielki do stanu sprzed 1 stycznia 2017 r.

 pismo p. M. Kałuży o umorzenie zaległości opłat czynszowych,
 pismo p. J. i L. Piezga o przebudowę drogi gminnej prowadzącej do posesji  nr 170 i 171B w

Starym Waliszowie.

Przewodniczący Rady – powiedział, że planowana sesja Rady Miejskiej w maju odbędzie się w dniu
31 maja 2017 r. i to będzie sesja absolutoryjna.

Ad. 11.  Sprawy różne i wolne wnioski.
Dariusz  Piotrowski  –  powiedział,  że  ostatnio  mieszkaniec  mu  zgłaszał  z  ul.  Błękitnej,  że  Gmina
Bystrzyca Kłodzka przywiozła  grys,  jeżeli  chodzi  o dojazd do ulicy Błękitnej,  ale  już na samej ulicy
Błękitnej jest bardzo duży problem, bo jeżeli są opady deszczu to tam już nie da się przejechać. Droga
robi się tak ubłocona, że w jakimkolwiek stopniu nie da się nią przejechać.
Zastępca Burmistrza –  powiedziała,  że w imieniu  Stowarzyszenia  Osób Niepełnosprawnych  i  Pani
Prezes Małgorzaty Bielak,  serdecznie zaprasza na 1 maja br.  w godz. od 14.00 do godz. 18.00 na
Rajdową Majówkę która odbędzie się na placu pod sklepem Netto a która ma na celu zebranie datków
dla niepełnosprawnych dzieci, ich rodziców i realizację zadań statutowych Stowarzyszenia. 
Mieczysław Kamiński  -  powiedział, że nie wie, czy Rada Miejska nie powinna powołać komisji Rady
Miejskiej do spraw zmiany nazw miejscowości i ulic czyli tzw. dekomunizacyjną, ponieważ jest tu dziwna
sprawa, bo kompetencja jest Rady Miejskiej a w całej Polsce wszystkie gminy i rady podejmują uchwały
o powołaniu takiej komisji i komisja pracuje a w przypadku naszej Gminy radni siedzą, nic nie wiedzą
dopiero dzisiaj uzyskali informację, że coś tam się dzieje w sprawie zmian nazw ulic. Radni dostaną już
gotowy  efekt  i  jako  radni  nie  mają  żadnego  wpływu  a  jest  to  kompetencja  Rady  Miejskiej.  Organ
wykonawczy przejął tą funkcję i sprawy nie ma a za chwilę pojawi się uchwała o zmianie nazw tych ulic
Świerczewskiego  i  Leńskiego  z  konkretną  propozycją,  gdzie  radni  nie  mieli  żadnego  wpływu  ani
możliwości działania.
Zastępca Burmistrza –  powiedziała, że radny w swoich wypowiedziach sam sobie zaprzecza a radni
nad  projektem  uchwały  będą  debatować.  Mieszkańcy  otrzymali  informację  na  stronie  internetowej,
w gazecie. Radnych o zamiarze zmiany nazw ulic poinformowała Burmistrz Renata Surma a w dniu
dzisiejszym przewodniczący przedstawił  propozycje zmiany ulic zaproponowane przez mieszkańców.
Powiedziała, że wszystkie te informacje są publicznie dostępne dla mieszkańców.
Przewodniczący Rady – powiedział, że nie ma potrzeby powoływać specjalnej komisji do rozpatrywania
tych spraw, zajmą się nimi komisje robocze Rady Miejskiej.
Marian Adamów -  zapytał kiedy wpłynęły pisma od mieszkańców z propozycjami ulic?
Przewodniczący Rady – odpowiedział, że pisma wpłynęły w dniach 3 i 10 kwietnia br.
Mieczysław Kamiński  -  powiedział, że jeżeli mieszkańcy tych ulic coś wiedzą czyli to są konsultacje
a  radni  nie  uzyskali  żadnych  informacji.  Dzisiaj  pojawiła  się  pierwsza  informacja  w  tej  sprawie  dla
radnych a to radni powinni otrzymać taką informację w pierwszej kolejności. Powiedział, że radni mogą
zmienić nazwy innych ulic przy tej okazji np. Międzyleśną na ulicę Międzyleską czyli wrócić do nazwy
historycznej. Radny powiedział, że podtrzymuje tutaj ideę Pana Wziątka.
Jan  Krawczyk  – powiedział,  że  przewodniczący  zarządów  osiedli  otrzymali  pisma  wcześniej
z informacją w tej sprawie  a obwieszczenia zostały wywieszone na tablicach. Ponadto radny powiedział,
że osobiście mieszkańcom ulicy Świerczewskiego dostarczył tę informację do domów a więc wszyscy
mieszkańcy tej ulicy zostali poinformowani. Propozycja mieszkańców to powrót do stanu pierwotnego
czyli ulica Willowa, bo ta ulica już się tak nazywała.
Urszula Kular –  powiedziała, że propozycja mieszkańców na ulicę Leńskiego to ulica Miodowa albo
Wiosenna.

Ad. 12.  Zamknięcie obrad.   
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Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  –  Przewodniczący  Rady podziękował  sekretarzowi  sesji  za
pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady czterdziestej sesji Rady Miejskiej
VII kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 11.25 .
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